

## 第七課 約翰一書 I John 5:14-21

上週背誦經文：約翰一書 5：13 我將這些話寫給你們信奉神兒子之名的人，要叫你們知道自己有永生。

### 經文 Scriptures：

14 我們若照他的旨意求甚麼，他就聽我們，這是我們向他所存坦然無懼的心。

15 既然知道他聽我們一切所求的，就知道我們所求於他的，無不得著。

16 人若看見弟兄犯了不至於死的罪，就當為他祈求，神必將生命賜給他；有至於死的罪，我不說當為這罪祈求。

17 凡不義的事都是罪，也有不至於死的罪。

18 我們知道凡從神生的，必不犯罪，從神生的，必保守自己（有古卷作：那從神生的必保護他），那惡者也就無法害他。

19 我們知道，我們是屬神的，全世界都臥在那惡者手下。

20 我們也知道，神的兒子已經來到，且將智慧賜給我們，使我們認識那位真實的，我們也在那位真實的裡面，就是在他兒子耶穌基督裡面。這是真神，也是永生。

21 小子們哪，你們要自守，遠避偶像！

14 And this is the confidence that we have toward him, that if we ask anything according to his will he hears us. 15 And if we know that he hears us in whatever we ask, we know that we have the requests that we have asked of him.

16 If anyone sees his brother committing a sin not leading to death, he shall ask, and God<sup>will</sup> give him life—to those who commit sins that do not lead to death. There is sin that leads to death; I do not say that one should pray for that. 17 All wrongdoing is sin, but there is sin that does not lead to death.

18 We know that everyone who has been born of God does not keep on sinning, but he who was born of God protects him, and the evil one does not touch him.

<sup>19</sup> We know that we are from God, and the whole world lies in the power of the evil one.

<sup>20</sup> And we know that the Son of God has come and has given us understanding, so that we may know him who is true; and we are in him who is true, in his Son Jesus Christ. He is the true God and eternal life. <sup>21</sup> Little children, keep yourselves from idols.

### Review:

#### 前言： 1： 1-4

神是光（1： 5）	神是父（3： 1-3）
在光中行： 四個條件（1： 6-2： 29）	活出神兒女的樣式： 五個條件（3： 4-5： 13）
第一，離棄罪惡（1： 6-2： 2）	第一，不犯罪（3： 4-9）
第二，遵守主道（2： 3-11）	第二，遵守主道（3： 10-24）
第三，不要愛世界（2： 12-17）	第三，要分辨世上的靈（4： 1-6）
	第四，要有愛（4： 7-5： 4）
第四，保持信心（2： 18-29）	第五，保持信心（5： 5-13）

#### 結尾： 5： 14-21

### Outline 大綱

- Prayer with confidence 坦然無懼的禱告 (v14-17)
- Keep yourselves from idols 要自守，遠避偶像 (v18-21)

#### Prayer with Confidence 坦然無懼的禱告 (v14-17)

- How do we pray with confidence? 我們如何能坦然無懼的禱告？

- Ask according to His will 照祂的旨意求
- I John 3:21-23, John 15:7, James 4:3 約翰一書 3:21-23, 約翰福音 15:7, 雅各書 4:3
- What is “praying according to God’s will”? 什麼是“照祂的旨意求”？
  - Discerning his will 辨別祂的意志
  - Willing to submit to his will 願意服從祂的意願
  - Pray for salvation 祈求救恩
- If we ask according to God’s will, why do we even need to pray in the first place? 如果我們照神的旨意求，我們為什麼還要禱告呢？
  - God wants us to co-work with him in prayer 上帝願意我們在禱告中與祂同工
  - Allowing ourselves to hear God and be changed by God 聽到神聲音並被神改變
  - Romans 羅馬書 8:26-27
- Application question: if we are in some difficulty situation (e.g., sickness, family conflict, financial difficulties), how should we pray? 應用問題：如果我們遇到困難（例如疾病、家庭衝突、經濟困難），我們應該如何禱告？
- What is one specific example of praying according to God’s will mentioned in I John 5? 約翰一書第 5 章中提到的照上帝旨意禱告的具體例子是什麼？
  - Pray for a brother who has committed a sin not leading to death. 為犯了不至於死的罪的弟兄禱告。
- What is “sin that leads to death” and “sins that do not lead to death”? 什麼是“至於死的罪”和“不至於死的罪”？
  - What kind of death was John referring to? Physical or spiritual? 約翰指的是哪種死亡？肉體的還是靈的？
  - Are the people who commit “sin that leads to death” even Christians in the first place? 犯下“至於死的罪”的人是基督徒嗎？
  - What specifically is “sin that leads to death”? 什麼是“至於死的罪”？
- Who were Christians that died because of their sins? 在聖經中誰是因罪而死的基督徒？
  - Ananias and Sapphira (Acts 5) 亞拿尼亞和撒非喇（使徒行傳 5）
  - Take holy communion in an unworthy manner (I Corinthians 11:28-30) 聖餐吃喝自己的罪（哥林多前書 11:28-30）
  - Unpardonable sin (Mark 3:28-30, II Peter 2:20-22, Hebrews 10:26-29) 不得赦免的罪（馬可福音 3:28-30, 彼得後書 2:20-22, 希伯來書 10:26-29）
- What specifically is “sin that leads to death”? 什麼是“不至於死的罪”？
  - I John 2:19 約翰一書 2:19

- How do we determine whether we should pray for a brother – has he committed a sin that leads to death or not? 我們如何確定我們是否應該為一位弟兄禱告——他是否犯了至於死的罪？
  - “I do not say that one should pray for that.” vs. “One should not pray for that.” “我不說當為這罪祈求” vs. “不當為這罪祈求”

## Keep yourselves from idols 要自守，遠避偶像 (v18-21)

- What are the characteristics of someone who is born of God (child of God)? 從神生的人（神的兒女）有什麼特徵？
  - Does not keep on sinning 不會繼續犯罪
  - Protected by God from the evil one 神必保護他，惡者無法害他
  - Knows the true God and his son Jesus Christ 認識真神和他的兒子耶穌基督
  - Has eternal life 有永生
- Why did John mention “keep yourself from idols” in the last sentence of his letter? 為什麼約翰在信的最後一句話中提到“遠避偶像”
  - Contrast between the true God and false God. 真神與假神對比
  - Idolatry is the root of our sins 拜偶像是我們罪惡的根源

## 背誦經文總複習：學習約翰一書的六個目的

### 1. 約翰一書 1: 3 與神並使徒們團契相交

- a. 我們將所看見、所聽見的傳給你們，使你們與我們相交。我們乃是與父並他兒子耶穌基督相交的。

### 2. 約翰一書 1: 4 喜樂充足

- a. 我們將這些話寫給你們，使你們（有古卷作：我們）的喜樂充足。

### 3. 約翰一書 2: 1 不犯罪

- a. 我小子們哪，我將這些話寫給你們，是要叫你們不犯罪。若有人犯罪，在父那裡我們有一位中保，就是那義者耶穌基督。

### 4. 約翰一書 2: 18 辨認並且遠離錯誤的教訓。

- a. 小子們哪，如今是末時了。你們曾聽見說，那敵基督的要來；現在已經有好些敵基督的出來了，從此我們就知道如今是末時了。

## 5. 約翰一書 3: 23 彼此相愛

- a. 小子們哪，如今是末時了。你們曾聽見說，那敵基督的要來；現在已經有好些敵基督的出來了，從此我們就知道如今是末時了。

## 6. 約翰一書 5: 13 有永生的確據

- a. 小子們哪，如今是末時了。你們曾聽見說，那敵基督的要來；現在已經有好些敵基督的出來了，從此我們就知道如今是末時了。